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GLAS JAVNOSTI, 11.11.2001. 

Dušan Mihajlović, ministar unutrašnjih poslova, povodom 
saopštenja jedinice za specijalne operacije: 

„Crvene beretke” vode politiku 

Izjava majora Batića jeste politički akt , kojim je sebe 
diskreditovao. Nemam razumevanja za bilo koga ko je osramotio 
srpsko ime osnivanjem logora i mučenjem nevinih ljudi u njima, 
rekao je srpski ministar 

BEOGRAD, nedelja, 11. novembar 2001 - Srpski ministar 
unutrašnjih poslova Dušan Mihajlović je povodom saopštenja 
specijalnih jedinica Resora državne bezbednosti, takozvanih crvenih 
beretki, da ubuduće neće hapsiti lica sa haških poternica, izjavio da bi 
policija „trebalo da se drži podalje od politike”. 

Jedinica za specijalne operacije RDB - „crvene beretke” - saopštila je 
prekjuče da ubuduće neće učestvovati u hapšenju osoba koje se 
nalaze na poternicama Haškog tribunala i zatražila smenu 
Mihajlovića. 

U saopštenju je navedeno da su hapšenje braće Nenada i Predraga 
Banovića, koji su potom predati Haškom tribunalu, pripadnici „crvenih 
beretki” izvršili „prema usmenom naređenju ministra Mihajlovića i šefa 
RDB Gorana Petrovića”. 

„Crvene beretke” su hapšenje nazvale „sramotnim činom”. To 
saopštenje je novinarima pročitao major koji se predstavio samo kao 
Batić. 



- Na ovaj način jedinica je obmanuta i navedena na izvršenje jednog 
nezakonitog i protivustavnog akta mimo svoje volje. S obzirom da 
Zakon o saradnji sa Haškim tribunalom još nije donet svaki akt u tom 
pravcu smatramo ne zakonitim i protivustavnim te s tim u vezi 
odbijamo svako naređenje izdato u tom pravcu.  

Pripadnici ove jedinice neće da budu lovci na kao zveri progonjene 
Srbe bez ikakvog osnova u Zakonu. Pitamo se da li su Srbi 
predodređeni na izdaju baš na svete srpske praznike Vidovdan i 
Mitrovdan - navodi se u saopštenju. 

U ime svih onih koji su dali živote za odbranu svoje zemlje mi ne 
želimo i nemamo pravo na ovakvo protivustavano i nezakonito 
postupanje - navode crvene beretke. 

Mihajlović je rekao da je „svojom akcijom, taj major diskreditovao 
sebe kao oficira i kao člana državne službe bezbednosti”.  

„Izjava gospodina majora predstavlja čist politički akt, kojim se 
gospodin major svrstava uz političke snage koje su ga navele na 
ovakav postupak”, rekao je Mihajlović. 

On je dodao da taj postupak ne može da komentariše, iako razume 
„neke emocije” i može da razume da je major „žrtva dezinformacija 
onih nečasnih ljudi koji su ga upotrebili za tu svrhu”. 

„Da je dobar oficir, znao bi ko kome odgovara i ne bi u ime novih 
naredbodavaca tražio ostavku ministra, niti bi bio toliko naivan da 
naseda na dezinformacije koje su mu plasirane i koje je izneo u 
javnost”, kazao je Mihajlović. 

„Istina je da su braća Banović optuženi za ratne zločine koje su 
počinili u logoru u kome su bili stražari”, rekao je Mihajlović. 
„Moj otac je proveo pet godina u nacističkom logoru i nemam 
nikakvog razumevanja za bilo koga ko je osramotio srpsko ime 
osnivanjem logora i mučenjem nevinih ljudi u njima”, dodao je srpski 
ministar. 

Banovići (32) su optuženi zbog premlaćivanja zatvorenika na smrt u 
logoru Keraterm u kome su bili čuvari 1992. godine.  



Crvene beretke uklonile barikade  

KULA - Pripadnici specijalne jedinice MUP-a Srbije koji su 
stacionirani na Štolcu u Kuli, juče su oko 15 sati uklonili barikade sa 
nadvožnjaka kod Vrbasa na auto putu Novi Sad - Subotica koje su 
postavili oko 13 časova. Na nadvožnjaku se nalazilo desetak 
policijskih vozila sa oko 20-tak policajaca koji su bili naoružani i 
maskirani. Specijalci nisu nikom dozvoljavali da im priđe, a jedan od 
njih rekao je da je blokada odgovor na ponašanje ministra unutrašnjih 
poslova Srbije Dušana Mihajlovića. 

Za 18 sati specijalci su najavili konferenciju za novinare u svom 
centru za obuku kraj Kule. Prema nezvaničnim informacijama 
specijalci na nadvožnjaku u Vrbasu ipak čekaju da im se neko obrati 
iz Beograda, a u protivnom prete da neće prekinuti blokadu. 

Novinare su preksinoć na putu koji vodi prema centru za obuku 
dočekala dva transportera i desetak pripadnika jedinice i vidljivo 
pojačana straža, ne samo na ulazu u objekat, već i po celom krugu 
što je jasno ukazivalo na „svojevrsno vanredno stanje”. Sama 
konferencija za novinare održana je u Spomen sobi kojom dominiraju 
fotografije poginulih pripadnika crvenih beretki, kao i karta bivše 
SFRJ sa markerima koji označavaju mesta gde je jedinica operisala, 
od Krajine i Slavonije preko Bosne do Kosova. 

 

Vojislav Koštunica, predsednik SRJ   

Ne možemo bez Zakona o saradnji s Tribunalom  

BEOGRAD (Tanjug) - Predsednik Jugoslavije Vojislav Koštunica 
ocenio je da je „zakonski okvir“ za saradnju sa Haškim tribunalom 
„apsolutno nužan“ i da bez njega „jednostavno ne možemo“.  

„Poznat sam kao jedan od kritičara Haškog tribunala, međutim, 
upravo da bismo mogli da utičemo na to da Tribunal ima više veze s 
pravom, nego što je to danas slučaj, mi moramo imati pravno rešeno 
pitanje saradnje“, istakao je Koštunica. 



„To je, uostalom, i jedini način da se zaštitimo kao država i da 
pomognemo svoje državljane koji se nađu na nekoj od haških lista. 
Ostaje mi da se nadam da će svi shvatiti koliko je neracionalno i, u 
krajnjoj liniji, nepravedno zadržati postojeće stanje“, rekao je 
jugoslovenski predsednik. 

 

Goran Petrović, načelnik Resora državne bezbednosti  

Saopštenje JSO - emotivni čin  

KULA (Srna) - Načelnik Resora državne bezbednosti Goran Petrović 
izjavio je Radio televiziji Srbije da je odbijanje poslušnosti pripadnika 
jedinice za specijalne operacije MUP-a Srbije „emotivan i u izvesnoj 
meri politički čin“. Petrović je rekao da su se pripadnici „crvenih 
beretki“ povukli u svoj centar u blizini Kule i da su predstavnici RDB 
razgovarali sa njima. On je izrazio očekivanje da će ti razgovori imati 
„pozitivne rezultate“. 

 

Vladan Batić, republički ministar pravde  

Nisam znao za hapšenje braće Banović  

BEOGRAD (agencije) - Hapšenje braće Predraga i Nenada 
Banovića i njihovo izručenje Haškom tribunalu autonomna je odluka 
MUP Srbije u kojoj Ministarstvo pravde nije učestvovalo, niti je bilo 
obavešteno, izjavio je juče ministar pravde Vladan Batić. Odluka je 
doneta bez konsultacija sa Ministarstvom pravde i posledica je 
„pravnog vakuuma“ i nepostojanja zakona o saradnji sa Haškim 
tribunalom, rekao je Batić. 

Savezni organi govore da je neophodno doneti zakon o saradnji sa 
Haškim tribunalom, ali ništa ne čine da to i urade, dodao je Batić, uz 
napomenu da „Srbija ne može da bude oaza za ratne zločince“. Svi 
se retorički zalažu za saradnju sa haškim sudom, a kada se nešto 
ovako desi drugi se proglašavaju za izdajnike, kazao je on. Proteste 
pripadnika JSO koji su poručili da neće učestvovati u hapšenju onih 



koje traži Hag dok se ne donese zakon o saradnji sa tribunalom, 
Batić je okarakterisao kao politički motivisane.  

Prema Batićevom mišljenju, „za slučajeve hapšenja i izručenja stranih 
državljana treba primeniti Zakon o krivičnom postupku, jer Zakon ima 
jaču pravnu snagu nego bilo koji podzakonski akt“.  
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